
Jancsó-
emlékünnepség 

,A Szegedi Orvostudományi 
Egyeterfi Tanácsa tizenkettedik 
alkalommal rendezte meg április 
17-én a hagyományos Jancsó 
Miklós-emlékünnepséget. Ennek 
keretében először az 19ö6-ban el-
hunyt kiváló tudósnak a Gyógy-
szertani Intézet folyosóján elhe-
lyezett emléktáblájánál dr. Petri 
Gábor, a SZOTE rektora mon-
dott beszédet, majd az egyetemi 
tanács tagjai nevében koszorút 
helyezett el. 

Ezt követően a Szemészeti Kli-
nika tantermében rendeztek em-
lékülést, amelyen dr. Petri Gá-
bor köszöntötte a résztvevőket 
Az ünnepélyen többek kőzött je-
len volt Szántó Tivadar, a vá-
rosi pártbizottság osztályvezetője, 
valamint az egyetem vendége-
ként Szegeden tartózkodó J. B. 
Makszimovics, az odesszai Piro-
gov Orvostudományi Egyetem 
gyógyszertani intézetének igazga-
tó-professzora és V. Kreszjun, az 
Intézet docense. 

Dr. Petri Gábor bejelentette, 
hogy a tudományos bizottság ja-
vaslatára a SZOTE Tanácsa eb-
ben az esztendőben kiemelkedő 
tudományos tevékenysége elisme-
réseként dr. Antoni Ferenc egye-
temi tanárnak, a Magyar Tudo-
mányos Akadémia levelező tag-
jának, a Budapesti Semmelweis 
Orvostudományi Egyetem rekto-
rának ítélte oda a Jancsó Mik-
lós-emlékérmet. Ezt követően dr. 
Szekeres László egyetemi tanár, 
a Gyógyszertani Intézet igazga-
tója, az egyetemi tudományos bi-
zottság tagja ismertette a hallga-
tóság előtt dr. Antoni Ferenc 
pályáját és méltatta a kitüntetett 
professzor tudományos munkás-
ságát. 

Ezt követően dr. Antoni Ferenc 
Immunfolyama,tok biokémiai sza-
bályozása címmel tartott elő-
adást, majd dr. Petri Gábortól 
átvette a Jancsó Miklós-emlék-
érmet és köszönetet mondott a 
kitüntetésért. 
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Felvételire előkészítő táborok 
Felsőoktatási intézményeink 

idén tavasszal is megtartották 
hagyományos felvételi előkészítő 
táboraikat. Legkorábban a Juhász 
Gyula Tanárképző Főiskola mun-
kacsoportja. Az április 4—7. kö-
zött megrendezett tanfolyamon 
60 középiskolás diák vett részt. 
A matematika és orosz nyelv tár-
gyakból indított foglalkozásokat 
dr. Tóth Balázs docens és Boká-
nyi Dezsőné adjunktus vezette. A 
háromnapos képzés során a diá-
kok a szaktárgyi ismeretek bőví-
tése mellett megismerkedhettek 
városunkkal és a főiskola életé-
vel. 

A József Attila Tudomány-
egyetem bölcsészkari előkészítő 
táborának hallgatóit a nyári tá-
borban legjobb teljesítményt 
nyújtott diákok közül választot-
ták ki. A résztvevő csaknem száz 
középiskolás április 8—14. között 
készülhetett fel felvételi vizsgá-
jára az egyetem oktatóinak és 
hallgatóinak irányításával. Adél-
előtti és délutáni oktatás után 
gazdag kulturális program (film-
vetítés, tréfás szellemi vetélkedő, 
koncert irodalmi est) szórakoz-
tatta a középiskolai tanulókat. 

A Szegedi Orvostudományi 
Egyetem április 8—14. között ren-
dezte meg FEB-es táborát, a 
SZOTE OD KISZ-szervezet ok-
tatóinak és a JATE Kísérleti Fi-
zikai Intézet dolgozóinak segít-
ségével. A napi 8 órás foglalko-
zásokon a 116 diák számot adha-
tott a képzés során elsajátított 
biológiai és fizikai ismereteiről. 
Az esti szabad foglalkozásokon 
pedig egymással, a várossal, az 
egyetemmel és annak rendezvé-
Ayeivel ismerkedtek a résztve-
vők. Erről a táborról kaptuk az 
alábbi tudósítást 

A SZOTE-n 
A SZOTE Felvételi Előkészítő 

• Bizottság célja a fizikai dolgozók 
tehetséges gyermekeivel való fog-
lalkozás, az egyetemi felvételi 
előkészítő vizsgára történő felké-
szítésük. A gimnázium második . 
évében jelentkezők közül orszá-
gos nyilvántartás alapján szá-
mítógéppel választják ki azokat, 
akik eredményeik alapján mél-
tók a felkészítésben való részvé-
telre,, és küldik meg a íelsőokta-^ 
tási intézményeknek . * 

Az effektív felkészítő múnka 
rendkívül sokrétű. Az 'ok t t tó lS* '" 
Dolgozói KISZ-szervézet és i 

hallgatók közül legalább 50 fő 
vesz részt benne. Harmadikos kö-
zépiskolásoknak biológiai teszte-
ket és fizikai feludatokat külde-
nek ki és ezek eredményei alap-
ián kerül sor a harmadik utáni 
nyári kéthetes tanfolyamra. Ne-
gyedikben a .,levelezésen1' kívül 
Békéscsabán. Szolnokon és Sze-
geden 4 fizikai és 4 biológia kon-
zultáció segíti a felkészülést és 
ezek után indul a tavaszi, egyhe-
tes FEB-tábor. ahol a négy év 
alatt összegyűlt problémák meg-
beszélése. ,a homályos részek 
megvilágítása és természetesen a 
felkészültség felmérése történik. 

A tanulást nagyban segíti egye-
temünk KISZ-bizottságának fel-
kérésére írt ú j feladatgyűjte-
mény, az egészségügyi felsőfokú 
tanintézetek számára. Ezt az 
anyagot dr. Kozma László és* 
Megyéri Árpádné szerkesztette. 

A FEB eredményei jelentősek. 
Az előkészítésen résztvett ta-
nulóknak 1975-ben "76. 1976-ban 
65, 1977-ben 74 és 1978-ban 78 
százaléka nyert felvételt az egye. 
temre. A számszerű mutatókon 
túl rendkívül jelentős az a se-
gítség. amit szemléletben kapnak 
a tanfblyamokat szervező és ve-
zető egyetemi oktatók révén, a 
lelkes „diáktanárok" pedig az 
egyetemi élet kulisszatitkaival is 
megismertetik csoportjukat. 

Az idei tavaszi tábor. A beér-
kezés napján a vezetőség közölte 
a programot, a tanulási rendet és 
a minden napra jutó kultúrprog-
ramot, nem felejtkezve el a há-
zirendről sem. Második napon 

kezdődött a munka. Délelőtt bi-
ológia-konzultáció, tesztírás, szó-
beli feleletek — délután pedig 
fizika,, feladatmegoldás. Annak 
ellenére, hogy mindenki a kö-
zépiskolai anyag teljes ismereté-
vel érkezett, az oktatók és a 
résztvevők egybehangzó vélemé-
nye szerint szükség volt a meg-
beszélésre. 

Esténként a kulturális progra-
mon kevesen vettek részt. A kol-
légiumban szinte szokatlan csend 
uralkodott, este a résztvevők — 
tanultak. Csendben, fegyelmezet-
ten (Oh, egyetemi kollégiumaink 
békéje és csendje vizsgaidőszak-
ban! Ha Te is ilyen lennél!) An-
nak ellenére, hogy a kérdezés, 
értékelés nem „vérre megy", 
nagy a szorgalom. A tanulók 
mindent megtesznek azért, hogy 
a rendelkezésükre álló lehetősé-
geket és az időt minél haszno-
sabban töltsék el. A fegyelmezés 
nélküli fegyelem, a külön buzdí-
tás nélküli tanulás bizonyítja, 
hogy a Felvételi Előkészítő Tá-
bor résztvevői megfontoltan dön-
tötték el jelentkezésüket, és fe-
lelősséggel, komolyan készülnek 
a felvételire, választott hivatá-
sukra. 

A tábor befejeztével zárótesz-
teken mérhetik le a résztvevők 
tudásukat, és aztán a felvételin 
vizsgázik majd nemcsak a ta-
nuló, hanem a FEB is. Az eddi-
gi eredmények és a jelentkezők 
képességei alapján bízhatunk 
benne, hogy ez a vizsga sikeres 
lesz. 

PIKÓ B£LA 

Szabó István: Felkészülés 

Az országos konferenciáról jelentjük 
Április első felében folytató-

dott a XIV. Országos Tudomá-
nyos Diákköri Konferencia to-
vábbi szekcióinak munkaja. Az 
alábbiakban röviden beszámo-
lunk az eseményekről és a sze-
gedi díjnyertesekről. 

Jogtudományi szekció 
A XIV. OTDK Állam- és Jog-

tudományi szekciójának üléseit 
április 11—13. között rendezték 
meg Pécsett. A háromnapos ta-
nácskozást az aulában dr.. Föld-
vári • Józsefu Pécsi Tudomány-
egyetem rektora nyitotta meg. 
Beszédében méltatta a beérkezett 
dolgozatok témáinak gazdagsá-
gát és a választott témakörök 
időszerűséget A diákköri kon-
ferenciák jelentőségét hangsú-
lyozva kijelentette: a tanácsko-
zást fontos szakmai fórumnak 
kell tekinteni, olyan fórumnak, 
amely nemcsak a hallgatók ta-
lálkozója, hanem az azonos te-
rületen kutató oktatók véle-
ménycseréjére is lehetőséget biz-
tosit 

Az ünnepélyes megnyitó után 
három napon át hat tagozatban 
az Eötvös Loránd. Tudomány- * 
egyetem, a Pécsi Tudomány-
egyetem és a József Attila Tu-
dományegyetem, valamint a 
Rendőrtiszti Főiskola hallgatói-
nak hetven pályamunkála ke-
rült ismertetésre és megvitatásra. 

A szakmai munkát Követően a 
szekció idei ülésszakának befeje-
zéseként a PTE aulájában tartot-
ták meg uzt a díjkiosztó ünnep-
séget, amely egyben az 1979-es 
országos konferencia lezárása is 
volt. Ezen először dr. Benedek 
Ferenc, a vendéglátó intézmény 
Jogi karának dékánja röviden ér-
tékelte a jogtudományi szekció 
munkáját, majd ismertette a 
díjazottak névsorát, akiknek dr. 
dr. Földvári József rektor nyúj-
totta át az eredményes szereplést 
tánúsitó okleveleket. A szegedi 
hallgatók leen jól szerepeltek: 

beküldött és felolvasásra került 
17 dolgozatuk közül a zsűri ti-
zenegyet tartott díjazásra érde-
mesnek. Pályamunkájáért az Ok-
tatási Minisztérium és a KISZ 
KB első díját vehette át Száni-
el Ágnes és' dr. Vincze Erzsébet. 
Második díjat kapott: dr. Faze-
kas István, Gellényi Valéria 
(megosztott 2. díj). Juhász 
György, dr. Sisák Péter és dr. 
Szabó Erna. Harmadik díjban ré-
szesült: dr. Józsa Zoltán és L6-
rincz György. Dolgozatáért kü-
löndíjat kapott dr. Antal Péter, 
dr. Szabó Márta pedig a Ter-
melőszövetkezetek Országos Ta-
nácsának különdíját nyerte el. 

Ezután dr. Nagy Sándor, a 
KISZ KB titkára mondott beszé-
det, melyben a tudományos di-
ákköri konferencia szekcióinak 
idei munkája és tapasztalatai 
alapján elemezte a diákköri moz-
galom jelenlegi helyzetét. Fel-
hívta a figyelmet arra, hogy bár 
javult a dolgozatok témaválasz-
tása, nem mindig tükröződik kel-
lőképpen a gyakorlat a pálya-
művekben. Végül a diákköri 
munka és a mozgalmi tevékeny-
ség vltáiáról szólva, leszögezte: 
a diákkörökben végzett munkát 
KISZ-mozgalmi tevékenységnek 
kell tekinteni! Legvégül de. Nagy 
Sándor átadta az OM, a MÉM és 
KISZ KB kitüntetéseit a diákkö-
ri mozgalomban kiemelkedő mun-
kát végzett oktatóknak. 

Kémiai szekció 
A Keszthelyi Agrártudományi 

Egyetem adott otthont április 5— 
7. között a XIV. OTDK Kémiai 
Szekciója üléseinek. Az eredmé-
nyes munkához a példás rende-
zés, jó szervezettség mellett hoz-
zájárult az is, hogy sok előadás 
hangzott el, s az előadók többsé-
ge nemcsak alapos szakmai fel-
készültségről, hanem jó előadó-
készségről is1 tanúbizonyságot tett 

A József Attila Tudományegye-
tem hallgatói tizenkét- dolgozat-

tal vettek részt a szekció ülése-
in, eredményes szereplésüket bi-
zonyítja, hogy ezek közül nyolc 
díjat nyert. Első díjat kapott a 
Szerves Kémiai Alszekcióbap 
Iviczné Kovács Lívia, s ő kapta 
a Magyar Kémikusok Egyesüle-
tének különdíját is. Második díj-
jal jutalmazták Biczók László és 
Zilahi Tibor dolgozatait. Harma-
dik díjasok: Kovács Zsuzsanna és 
Hódi Márta. Különdíjat kapott 
Bucsi Imre és Kapocsi Irén kö-
zös dolgozáta, minisztériumi di-
cséretben részesült Kárpáti 
György és Czigány András mun-
kája. Nagy érdeklődés kísérte a 
tanszék vendégeként részt vevő 
két újvidéki hallgató előadása-
it is. 

M arxizmus-leninizmus 
szekció 

A Semmelweis Orvostudomá-
nyi Egyetemen tartották az 
OTDK Marxizmus—Leninizmus 
Szekciójának üléseit. Szépen sze-
repeltek a JATE hallgatói, a be-
nevezett dolgozatokhoz viszo-
nyítva ők kapták a legtöbb dí-
jat. Három első díjat nyertek 
Csejteiné Juhász Anikó, Serfőző 
Zoltán és Székely László dolgo-
zataival. Második díjasok: Ifko-
vics József, Keresztúri József és 
ökrös Tamás. Harmadik dijat 
kapott Balogh Iván, Mike György 
és Torma András. Különdíjjal 
jutalmazták Mátyási Edit és 
Sztancs Mária közös dolgozatát. 

A SZOTE-ról egy-egy dolgozat 
• kapott második és harmadik di-

iat, a szerzők: Tombácz Adrienn 
és Vécsei László, illetve Horváth 
Gyöngyi és Hunya Sarolta. Kü-
löndíjat kaptak Gábor Katalin, 
Kovács Ferenc, Nagy József és 
hibárszky Zsuzsa dolgozatai. 

(Az OTDK más szekcióinak 
rendezvényeiről és ' felsőoktatási 
intézményeink hallgatóinak ered-
ményeiről lapunk következő szá-
mában adunk tudósítást.) 

P A T R O N Á L Ó K 
A másodéves vegyészek küzüi 

8-10-en másfél éve járnak ki az 
ásotthalml erdészeti szakmunkás-
képzőbe. A szakiskolásokat pat-
ronáló akciójukról mondták el: 

Munkánkat igyekezünk minél 
szélesebb körűvé ienni. Politikai 
vitaköröket szervezünk, különböző 
vetélkedőket rendezünk. Tartot-
tunk könyvismertetést, élménybe-
számolót NDK építőtáborról, a 
havannai VIT-ről. A gyerekeket 
többször behoztuk Szegedre, ahol 
egyetemlátogatás, szinházlátoga-
tás, ismerkedés a várossal és be-
szélgetés volt a progrr.m. Nagy 
sikere volt a tavasszal megren-
dezett, patronált iskolák közötti 
sportdélutánnak, és az azt követő 
kultúrprogramnak, ami szintén 
Szegeden volt. Kezdetben problé-
mát okozott az. hogy a gyerekek 
idegenkedtek tőlünk. Most már 

elmondhatjuk, hogy ezt sikerül 
leküzdenünk, sőt igénylik, hogy 
leüljünk velük „csak úgy" beszél-
getni különböző témákról. Elvileg 
kéthetente járunk ki, de ez a . 
gyakorlatban úgy realizálódik, 
hogy fél év elején hetente is kint 
vagyunk, azután a vizsgaidőszak 
közeledtével kevesebb az idő, rit-
kábban jutunk ki. Kezdetben vol-
tak olyan problémák is, hogy a 
tanárok nem mindig a legnagyobb ' 
lelkesedéssel fogadtak bennünket, 
Az idén az egyetemi KISZ-bizott-
ság kezébe vette a patronálás! 
ügyeket; most az iskolával együtt-
működési szerződést kötnek. Bí-
zunk abban, hogy így az iskola 
vezetése részéről Is nagyobb tá-
mogatásban lesz részünk, nagyobb 
megbecsülésben részesítik mun-
kánkat. 

És a végén közösen rájöttünk, hogy jól szórakoztunk! (Fotó: Somo-
gyi Károlyné) 
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